
Äldrerådet i Staden Jakobstad  Protokoll 4/2024 
 
 
Tidpunkt: 2.10.2024 kl. 10.00 – 12.55 
 
Plats: Svenska gården 
 
Närvarande:  
Ulla Grönvall-Streng, ordförande 
Pentti Silvennoinen, vice ordförande  
Helena Ahlstrand 
Anna-Maija Nylund 
Rauni Kuutti 
Antero Varila  
Bertel Widjeskog 
Kurt Hellstrand, sekreterare, stadsstyrelsens representant 
 
 
Inbjudna gäster: 
Johan Lithén, utvecklingschef 
Fredrik Portin, chef för idrott och välfärd 
Ronny Brännbacka 
Anna-Liisa Holmero 
Jaakko Koskela 
Carl-Gustav Molander 
Rauno Palo 
Tuomo Riihimäki 
Sverre Sandås 
Tuula Öhman 
 
    

1. Mötet öppnas  
 
              Ordföranden öppnade mötet kl. 10.00 och hälsade välkommen. Därefter  
              hedrades minnet av äldrerådets nyligen avlidna medlem Tuomo Syri genom  
              ljuständning och en stilla minut. 
  

2.   Godkännande av föredragningslistan  
               Föredragningslistan godkändes i föreliggande form. 

  
3. Val av protokolljusterare 

              Till protokolljusterare valdes Anna-Maija Nylund. 
  

4. Johan Lithén –medborgarpåverkan 
- berättade om sitt arbete och vad som nu är aktuellt, bland annat stadens nya 

strategiplan och tvåspråkighetsprogrammet. 
- diskuterades idéer om utökad invånardelaktighet och initiativ från äldrerådet. 

Härefter sänds äldrerådets initiativ också till utvecklingschef Lithén som 
kopior. 



- påmindes om invånarpanelen Jeppis Gallup och möjligheten att delta i 
besvarandet av veckans fråga. 

- från äldrerådets sida konstaterades att rådet alltför sällan får begäran om 
utlåtanden från stadens organ. 

 
       5.  Fredrik Portin – perspektiv på den äldre befolkningen  
  

- Fredrik Portin tillträdde för ca ett år sedan som chef för idrott och välfärd med 
bland annat uppgift att koordinera det hälsofrämjande arbetet i samarbete 
med välfärdsområdet 

- en betydande del av arbetet omfattar kontakter till stadens föreningar 
- äldrerådet ställde frågor om stadens perspektiv på den äldre befolkningen. 
- diskuterades tillgängligheten till simhallens terapibassäng och stora bassäng, 

av vilka den senare visat sig vara svår att komma ner i för personer med 
begränsad rörelseförmåga. 

 
6. Rapport från välfärdsområdets äldreråd    

 
- Antero Varila rapporterade från välfärdsområdets äldreråd. Frågor till 

äldrerådets möten bör inlämnas skriftligen i god tid. Beslöts att Pentti 
Silvennoinen formulerar en skrivelse till välfärdsområdet om alkohol- och 
drogproblem hos den äldre befolkningen. 

- informerades om Seniorrådgivningen (Seniorineuvola) som erbjuder 
förebyggande hälsovårdsservice för 65+ seniorer.  

- under diskussionen föreslog ordföranden att det skapas en broschyr med 
viktiga servicenummer. Medlemmarna förbereder till nästa möte förslag på 
telefonnummer som beöver tas med i broschyren och som sedan utdelas 
bland pensionärsföreningarnas medlemmar och på t.ex. bibloteket. 

- ordföranden deltog 1.10 på välfärdsområdets äldreråds extra möte i egenskap 
av ersättare för Antero Varila. På mötet behandlades nedskärningarna i 
seniorboende med heldygnsomsorg och planeringen av bostäder för 
gemenskapsboendeformen.  För Norra distriktets del betyder indragningarna 
att 84 platser skall minskas och 63 köptjänster likaså.  

                
7.  Utlåtande om boendeformer 

 
               Äldrerådet har fått en begäran om utlåtande om boendeformer där man  
               framhåller att äldreboenden behöver ligga så centralt som möjligt och att också  
               så kallade hybridlösningar är att rekommendera. Utlåtandet delgavs muntligen    
                till Johan Lithen på plats. 
  

8.  Samling för nejdens äldreråd  
 
         På inbjudan av Pedersöre äldreråd samlades nejdens äldreråd i Pedersöre  
         kommungård 19.9.2024. Ett 30-tal deltagare hade mött upp, varav sju från  
         Jakobstad. På mötet presenterades verksamheten vid Herbets hus i Kronoby och 
         diskuterades olika boendeformer för de äldre. På mötet beslöts att en skrivelse 
         riktas till välfärdsområdets äldreråd genom Henrik Sandberg (Pedersöre) och  
         förvaltningschef Carina Wärn (Pedersöre). Följande gemensamma möte för        



         nejdens äldreråd hålls 2025 i Kronoby. 
 
9. Seniorernas sportdag 

              På seniordagen 13.9 ordnade stadens idrottsbyrå i samarbete med  
              arbetsgruppen Kraft i åren en idrottsdag. Ett 50-tal personer hade mött upp. 
 
            

10.   De äldres vecka  
                Det årliga evenemanget De äldres vecka infaller i år 6-13.10. Årets tema är       
                Tehdään arjesta juhla – Gör vardagen till en fest. Staden ordnar en seniordag  
                9.10 i Idrottshallen. 
 
                Äldrerådet ordnar inget eget evenemang men veckan kan uppmärksammas i             
                föreningarna. Inför nästa år planeras en större satsning i samarbete med  
                staden och församlingarna. 
 

11.   Stadens info 
               Noterades endast att ett intensivt budgetarbete pågår i nämnderna 
 

12.    Övriga ärenden 
 
           PIO pensionärsparlament på svenska hålls i Vasa 14.10. Ordföranden deltar.         
           Tema för parlamentet är "Seniorernas behov och förväntningar på        
           välfärdsområdet".  
 
           6.10 kl. 13 ordnar LC Pietarsaari en tvåspråkig seniorkonsert i Schaumansalen. 
 
           Bertel Widjeskog informerade om minnesrådgivningens flytt från Tornhuset   
           till nya lokaliteter i det s.k. gamla Sokos-huset. 
 
            Helena Ahlstrand meddelade att pensionärsföreningen Pensionärsgillets  
            verksamhet läggs ner 31.12.2024. Föreningen har ca 35 medlemmar. 
 

          13.  Nästa möte  
       Nästa möte hålls onsdagen den 6 november kl. 10 i Svenska gården.   

 
           14.  Mötet avslutas 
                    
                    Mötet avslutades kl. 12.55  
  

  
 

                
                Ulla Grönvall-Streng, ordförande                          Kurt Hellstrand, sekreterare 
 
 
 
                 Anna-Maija Nylund, protokolljusterare 


